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Nuuk 17. jun. 10

I medfør  af  §  36,  stk.  1 i  Landstingets  Forretningsorden fremsætter  jeg følgende  spørgsmål  til 

Landsstyret:

Spørgsmål til Naalakkesuisut: 
1. Kan det tænkes, at Naalakkersuisut vil arbejde for at øge antallet af unge der tager på 

et AFS ophold efter endt folkeskole?
2. Unge under 18 år der tager på AFS ophold kan det tænkes, at de på lige fod med dem 

der søger til efterskole, automatisk kan få støtte fra de offentlige uden først at søge om 
den?

3. Hvilke offentlige støttemuligheder har voksne med børn, hvis de måtte ønske at tage 
ud på et års udlandsophold for at tilegne sig det engelske sprog?

(Medlem af Inatsisartut Malik Berthelsen, Siumut)

Begrundelse: 
Tal viser, at unge der tager på et års AFS ophold i udlandet er markant færre end dem der tager et 
efterskoleophold som er på ca. 60-70 årligt.
Det  er  min  mening,  at  et  års  udlandsophold  for  at  lære  engelsk  er  mere  givtig  end  et 
efterskoleophold  både  på  det  sproglige  og  menneskelige  niveau.  Vi  ved  nemlig,  at  efter  endt 
efterskoleophold er det ikke alle der har fået det sproglige færdigheder de ønsker, mens alle der har 
taget et AFS ophold alle har fået nogen sproglige færdigheder når de vender hjem fra opholdet, 
dette på trods af at et AFS ophold på mange måder er et billigere alternativ.

Eftersskoleelever får Kr. 281 ugentligt i tilskud og transproten t/r betalt. Jeg er bleve informeret om, 
at dem der ønsker et AFS ophold på den anden side først kan få bevilget støtte efter en ansøgning 
herom, men ingen  tilskud under opholdet sådan som eferskoleelever får. De kan kun få støtte efter 
en ansøgning til nogle fonde.

I forhold til spørgsmål 3  Landstingslov nr. 14 af 6. november 1997 om Oqaatsinik Pikkorissarfik 
star bland andet: “at formidle og tilrettelægge sprogkursusophold og sprogundervisning på uddan-
nelsesinstitutioner, sprog-skoler og lignende i og uden for Grønland […]”.

Da jeg browsede på Oqaatsinut Pikkorsissarfik’s webside er der ingen nærmere information om 
dette forhold, det ser heller ikke ud som om hjemmesiden ikke er blevet opdateret i flerer år og man 
får intet svar på sine forespørgsler!


